

LETTER NUMBER 36

1 1832-08-24
2 Au Frère Athanase Novice chez les Frères de St Joseph a Rooborst

Cher Frère,

Votre lettre m'a fait un sincère plaisir; j'y vois que le bon Dieu vous éprouve et vous purifie. Du courage, mon cher Enfant, un redoublement de fidélité et un effort nouveau pour vaincre, par l'humilité et l'amour de Dieu, tous les ennemis de votre âme. Considérez souvent ce que J. C. a fait pour vous, et à la vue des biens infinis que vous recevez de ce maître divin, enflammez votre cœur de reconnaissance, vous sentirez renaître vos forces, et alors rien ne saurait plus retenir votre ardeur; vous triompherez du démon et de vous même.

Lorsque je vous verrai, pendant ces vacances, je vous expliquerai plus en long, ce que vous devez faire pour devenir un vrai Religieux, un instrument de miséricorde entre les mains de Dieu. Je veux que vous soyez heureux dans l'état sublime où vous appelle l'amour de J. C.; et vous serez heureux lorsque vous serez saint. Devenez donc saint, et vous répondrez à l'attente de Dieu, de l'Eglise et vos supérieurs.

Je prierai spécialement pour vous et pour les autres novices que Dieu destine à devenir frères de St Joseph et de la très Ste Ve Marie notre Mère.

Recevez ma bénédiction et croyez moi

Votre tout dévoué Père spirituel

Gand 24 août 1832.

C. G. Van Crombrughe ch.

24 August 1832

To Brother Athanase, novice with the Brothers of St Joseph at Rooborst.

Dear Brother¹

Your letter gave me great pleasure; I see from it that God is testing you and purifying you. Courage my dear child. Redouble your fidelity and make a renewed effort to overcome all the enemies of your soul by humility and the love of God. Call to mind often all that Jesus Christ has done for you and in the light of the infinite gifts you have received from the divine master, inflame your heart with gratitude. You will experience the rebirth of your powers and then nothing will be able to hold back your ardour; you will triumph over the demon and over yourself.

When I see you during the holidays I will explain to you at greater length what you must do to become a true religious, an instrument of mercy in the hands of God. I want you to be happy in the sublime state in which you have been called by the love of Jesus Christ You will be happy when you become holy. Work for your sanctity and you will respond to the expectations of God, of the Church and of your superiors

I will pray especially for you and for the other novices God has destined to become Brothers of St Joseph and the Blessed Virgin Mary, our Mother.

Receive my benediction and believe me I am

your devoted spiritual Father

Ghent 24 August 1832.

C.G. Van Crombrughe. Canon.

¹ Mr Athanase Bulteau [14]